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艾兵博士在美國從事法律服務 23 年，是博欽律師事務所合夥人律師。他於 1981 年

從陝西考入北京大學物理系讀本科並繼讀鐳射物理專業碩士研究生。後赴美留學在

美國南加州大學從事鐳射物理和非線性光學研究，獲物理博士學位。他在國際和美

國的學術期刊及會議發表多篇鐳射物理研究論文，其中包括英國的《自然》學術雜

誌（Nature) 、美國的《光學快報》（Optics Letters）、《應用物理學快報》

(Applied Physics Letters) 及《美國光學學會期刊》(Journal of the Optical Society of 
America)。                                                                                                                      .  

艾兵博士于 1996 年轉入美國專利法行業，後獲美國加州聖地牙哥大學法學院法學

博士，是美國加州的註冊律師及美國專利商標局註冊專利代理人。他先在美國律師

所 Fish & Richardson P.C.執業 14 年，後於 2010 年作為博欽律師事務所聖地牙哥分

所的創始合夥人之一加入博欽律師事務所。艾兵博士的業務主要包括在美國以及全

球的專利戰略與專利組合管理，美國專利訴訟，自由行使權分析，專利有效性分析，

專利侵權分析，專利盡職調查，以及與企業融資、投資、並購相關的專利盡職調查。

艾兵博士在專利管理和專利戰略戰術上經驗豐富，並在當代某些重要技術的專利的

保護起到重要作用。 

艾兵博士被評為 2019, 2018， 2017、2016 年度專利法領域的“美國最佳律

師”(https://www.bestlawyers.com/lawyers/bing-ai/146375 ); 《知識產業管理雜誌》 

（Intellectual Asset Management (IAM)）在 2019, 2018, 2017、2016 和 2015 年度

將艾兵博士列為“世界專利界領先人士＂以及 “美國領先專利行政訴訟律

師 ”(https://www.iam-media.com/search?search=Bing+Ai&order=&directories%5B%5D=3 ); 
艾兵博士列 2018 和 2017 年度列為美國前 25 位專利行政訴訟起訴律師 （2018 
Patexia IPR Intelligence Report）；美國的法律出版公司 Docket Navigator 在 2016 和

2015 美國專利訴訟年度總結報告中將艾兵博士評為 “美國專利行政訴訟界的領先

律師＂（Top Attorneys in the PTAB）; 加州聖地牙哥的 Daily Transcript 連續 7 年



 

 

評他為“頂尖智慧財產權律師＂。他是美國 AIPLP-AIPPI 的指導委員會的成員及

其中國小組的負責人。 

艾兵博士的一個特別法律領域是根據美國 2011 年萊希-史密斯發明法(AIA)在美國

專利局的專利授權後行政訴訟程式-Inter Partes Review (IPR), Post-Grant Review 
(PGR) and Covered Business Method patent Review (CBM)。他受理、參與 140 多件

專利行政訴訟案，是 115 余件專利行政訴訟案的命名律師，並代表客戶在 PTAB
出庭。從 2013 起始至今，艾兵是博欽全所負責專利行政訴訟及授權後程式專業的

兩位元合夥人律師之一。 

https://www.perkinscoie.com/en/practices/intellectual-property-law/post-grant-
proceedings/index.html https://books.bloomberglaw.com/products/anatomy-of-a-patent-
case-third-edition. 

艾兵博士多次被評為“美國專利行政訴訟領先律師＂，例如 Intellectual Asset 
Management(IAM)在 2019“IAM 1000＂再次將他列入美國全國和加州的專利行政訴

訟領先律師: 

https://www.iam-media.com/directories/patent1000/firms/perkins-coie-llp    
https://www.perkinscoie.com/en/practices/intellectual-property-law/post-grant-
proceedings/index.html https://books.bloomberglaw.com/products/anatomy-of-a-patent-
case-third-edition 

艾兵博士是美國出庭律師協會 （American College of Trial Lawyers (ACTL)）出版

的美國專利訴訟專著“Anatomy of a Patent Case” (Third Edition) 的作者之一，撰寫了

關於專利行政訴訟程式的一章。該書是美國各個聯邦法庭法官的在專利訟方面的參

考書之一。                                                                                                                           . 

https://books.bloomberglaw.com/products/anatomy-of-a-patent-case-third-edition   

Dr. Bing Ai is a partner in the firm's Intellectual Property practice. A physicist by training 
and a recognized patent lawyer in patent portfolio management and contentious patent 
matters, Bing has over 23 years of experience in handling legal issues in patents and 
patent disputes in a wide range of technologies. Bing is actively involved in patent 
disputes and conducts freedom to operate analyses, patent validity and infringement 
analyses in patent litigation at district courts and the International Trade Commission. 
Bing performs patent due diligence for patent licenses, patent portfolio sales, corporate 
financing, investments, mergers and acquisitions. Bing has extensive experience in patent 
re-examination, reissue and other post-issuance proceedings.  Bing has worked on patent 
protection of some important technologies including fundamental CMOS sensor 
technologies that are used in most digital imaging applications today. 



 

 

One particular area of Bing's patent practice is patent post-grant trials before the Patent 
Trial and Appeal Board (PTAB) of the U.S. Patent and Trademark Office under 2011 
Leahy-Smith America Invents Act (AIA), including inter partes review (IPR), post-grant 
review (PGR) and covered business method (CBM) patent review. Bing is ranked as one 
of the top PTAB trial lawyers in the U.S. and is the co-chair of the firm’s Post-Grant Trial 
Practice. 

Bing has received various recognitions for his legal skills and client work, including "The 
Best Lawyers in America” in patent law (2019, 2018, 2017 and 2016), “The World’s 
Leading Patent Practitioners” (2019, 2018, 2017, 2016 and 2015) and a Top Post-Grant 
Trial Practitioner by Intellectual Asset Management (IAM).  

Before entering the patent practice, Bing conducted research and engineering work in 
laser physics, nonlinear optics and atomic spectroscopy and published research articles in 
various scientific journals such as Nature, Optics Letters, Applied Physics Letters and 
Journal of the Optical Society of America. 

Bing is actively involved in cross-border IP procedures and strategic issues.  He is on the  
Steering Committee of the U.S. Division of International Association for the Protection of 
Intellectual Property (AIPPI) under American Intellectual Property Law Association 
(AIPLA) and is the Chair of China Subcommittee of the U.S. AIPPI.  


